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Kultúrna komisia 
         Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja    

 
Košice: 

  
27. 11. 2024 

Číslo:  04791/2024/OK/57128 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 
tajomníčka komisie 
email: jana.knezova@vucke.sk 
telefón: 055/7268 271 

 
ZÁPISNICA 

zo 14. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického         
samosprávneho kraja, konaného dňa 26. 11. 2024 

            v Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v Košiciach              
zasadačka č. 310 (2. poschodie)           

       

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č.11/2020 
o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach 
sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja    

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č.18/2022 
o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

6. IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 
7. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 
8. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2023  
9. Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027            
(s výhľadom do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja                   
2022 – 2030“     

10. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  na            
I. polrok 2025 

11. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2025 
12. Inovačno-kreatívna štvrť KSK (bod z plánu úloh komisie na 2. polrok 2024) 
13. Návrhy, podnety a požiadavky  
14. Rôzne 
15. Záver 

 
K bodu č. 1   
Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 
Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 14. rokovanie komisie.  
 
Predseda komisie skonštatoval, že z celkového počtu 23 členov komisie je prítomných 13 členov, 
čo je nadpolovičná väčšina a  komisia je uznášaniaschopná. Uviedol, že svoju neúčasť na rokovaní 
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komisie ospravedlnili 2 členovia. Zároveň informoval, že z rokovania komisie sa vyhotovuje 
zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice.  
Návrh programu rokovania komisie bol všetkým členom komisie zaslaný e-mailom.  
 
Predseda požiadal členov komisie o pripomienky alebo doplnenia k predloženému programu. 
Žiadne doplnenia ani pripomienky k programu neboli vznesené. 
 
Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 
 
Uznesenie č. 36/2024 
Komisia schvaľuje program 14. rokovania komisie. 
 
Hlasovanie č. 1  
Prítomní: 13  
Za: 13                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
Predseda komisie skonštatoval, že program rokovania komisie bol schválený. 
 
K bodu č. 2   
Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
Vyjadrenie:  
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry 
informovala, že nie sú evidované nesplnené uznesenia ani požiadavky z komisie. 
 
Bez diskusie. 
Na rokovanie komisie prišla 1 členka komisie, počet prítomných: 14 
 
Uznesenie č. 37/2024 
Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie.  
 
Hlasovanie č. 2  
Prítomní: 14 
Za: 14                               Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 3     
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č.11/2020 o výške 
úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja    
Vyjadrenie:  
Ing. Agáta Šafráneková z odboru sociálnych vecí informovala o zmene úhrad za sociálnu službu 
a o dôvodoch ich zvýšenia, ktoré sú navrhnuté v predkladanom materiáli. 
 
Na rokovanie komisie prišli 2 členovia komisie, počet prítomných: 16 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 38/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
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Hlasovanie č. 3  
Prítomní: 16 
Za:  16                             Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 4     
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 
Vyjadrenie:  
MVDr. Katarína Franková z odboru školstva informovala o zmene príspevkov na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských zariadeniach a uviedla dôvody predloženého návrhu ich zvýšenia 
od 1.1.2025.  
 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 39/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 4  
Prítomní: 16 
Za: 16                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 5     
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č.18/2022 
o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
Vyjadrenie:  
Ing. Mária Knutová z odboru školstva uviedla, že sa mení výška finančných prostriedkov, ktorá 
bude pridelená jednotlivým školským zariadeniam, konkrétne školským jedálňam z vlastných 
príjmov a z daňových príjmov KSK.  
 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 40/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 5  
Prítomní: 16 
Za: 16                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 6     
IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 
Vyjadrenie: 
PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, poverený riadením odboru financií informoval o základných 
parametroch úpravy rozpočtu: výpadok daňových príjmov,  kompenzácia  nedaňových príjmov,  
preklenovací úver KSK a pod. 
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Bez diskusie. 
Na rokovanie komisie prišli 2 členovia komisie, počet prítomných: 18 
 
Uznesenie č. 41/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 6  
Prítomní: 18 
Za: 18                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 7     
Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 
Vyjadrenie: 
PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, poverený riadením odboru financií informoval o predkladanom návrhu 
rozpočtu, predovšetkým o bežných príjmoch, daňových prímoch, rezerve, transfere zo štátneho 
rozpočtu, bežných výdavkoch a kapitálových výdavkoch na projekty. 
 
Diskusia:  
Predseda komisie vystúpil s otázkami: Ako sa navrhovaný rozpočet dotkne kultúry? Nedôjde 
k uzavretiu niektorej organizácie? 
PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga uviedol, že v predloženej štvrtej úprave rozpočtu došlo aj v oblasti 
kultúry k revidovaniu investičných akcií na základe napríklad neaktuálnych projektových 
dokumentácií a finančné zdroje sa presunú do fondov KSK. Čo sa týka nastavenia bežných 
výdavkov kopírujú rok 2024. Uviedol, že odbor kultúry veľmi racionálne a efektívne riadi oblasť 
kultúry a nateraz sa nejde uzatvárať žiadna kultúrna organizácia.  
Ing. Igor Petrik sa informoval ohľadom kapitálových výdavkoch z rozpočtu kraja. Navrhol, že by 
bolo vhodné informovať členov napr. na ďalšom rokovaní komisie, koľko financií rozpočtovaných    
z kapitálových výdavkov rozpočtu kraja a na aké investičné akcie z predchádzajúcich rokoch, 
prechádza do roku 2025, keďže v predkladanom návrhu rozpočtu je uvedená nula pri kapitálových 
výdavkoch z vlastných zdrojov. Informoval sa k dotáciám z VZN a programu Terra Incognita,       
či došlo k nejakej zmene oproti r. 2024. Vystúpil  s podnetom, či by bola možnosť vytvorenia 
finančného mechanizmu dotácií na základe VZN pre malé obce, v prípade ak by v budúcnosti      
na to boli finančné zdroje  napr. z dani z príjmov fyzických osôb alebo z nejakej inej pomoci štátu 
pre samosprávy. 
PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga uviedol, že v tejto úprave prebehla racionalizácia kapitálových 
výdavkoch a investícií, čo sa premietne v záverečnom účte KSK. Nevyčerpané kapitálové 
výdavky z vlastných zdrojov rozpočtované na investičné akcie z predchádzajúcich rokov             
sa preklenú  do roku 2025. Uviedol, že čo sa týka výšky finančných objemov je to pre všetky 
sektory z európskych zdrojov 76 mil. Eur a  z vlastných zdrojov 75 mil. Eur, ktoré budú 
prechádzať cez záverečný účet.  V dotačnom systéme KSK a v programe Terra Incognita, nedošlo 
k zmene a sme jediný kraj, ktorý ponechal dotácie v plnej výške oproti aktuálnemu roku bez 
zmeny. K podnetu vytvorenia dotačnej schémy pre malé obce sa vyjadril, že je to potrebné citlivo 
zvážiť, keďže pristupujeme k zvyšovaniu poplatkov v rôznych oblastiach poskytovaných služieb 
napr. sociálne, školstvo.   
Mgr. Ladislav Lӧrinc, podpredseda KSK uviedol, že dotačná schéma pre malé obce bola 
predložená aj dotačnej komisii, keďže komisia môže rozhodnúť o vytvorení dotačnej schémy 
a pravidiel. Išlo by však len o prerozdelenie z doterajšieho finančného balíka na dotácie. 
V diskusii k téme investičných projektov vystúpil aj hlavný kontrolór KSK a konkretizoval, ktoré 
investičné projekty z oblasti kultúry prechádzajú do roku 2025. 
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Mgr. art. Ľubica Blaškovičová informovala, že štátne inštitúcie znižujú výdavky o 10%, čiže 
organizácie zriadené KSK sú na tom lepšie. Dochádza k znižovaniu stavov pracovníkov,  napr. 
Slovenské technické múzeum navrhuje uzavrieť Múzeum kinematografie rodiny Schusterovej 
v Medzeve. Navrhla, či by z úrovne kraja bolo možné listom sa obrátiť na Ministerstvo kultúry 
SR, aby kraj prejavil záujem o správu tohto múzea, nakoľko je to technický unikát. 
PhDr. Jana Knežová, PhD. uviedla, že prebehli rokovania k tejto veci s riaditeľkou Slovenského 
technického múzea Košice, taktiež aj s bývalým prezidentom SR pánom Dr.h.c. Ing. Rudolfom 
Schusterom, CSc., okrem múzea v Medzeve dochádza k uzatváraniu aj iných objektov ako      
napr. Kaštieľ v Budimíre.  
Ing. Ján Varga sa zaujímal, či k téme uzatvárania kultúrnych inštitúcií máme nejaké informácie 
z iných krajov, lebo aj v Prešovskom samosprávnom kraji dochádza k uzatvoreniu Múzea J. M. 
Petzvala v Spišskej Belej. Prevzatie správy je dobrá myšlienka a odporúčal by to tiež. 
Mgr. Ladislav Lӧrinc, podpredseda KSK sa vyjadril k podnetu Mgr. art. Ľubice Blaškovičovej, 
týkajúceho sa prevzatia správy múzea, že ide o dobrú myšlienku, ale v tomto smere navrhuje 
počkať s rozhodnutím. Čo sa týka uzavretia Múzea J. M. Petzvala v Spišskej Belej, nevstúpil do 
toho Prešovský samosprávny kraj, ale mesto prevzalo časť finančných nákladov. 
Ing. Dárius Dubiňák sa informoval k téme miestnych daní, ktoré boli prediskutované na 
predchádzajúcich rokovaniach komisií, konkrétne či došlo k zmene.  
PhDr. Jana Knežová, PhD. uviedla, že osobne hovorila s primátorom mesta Rožňava, kde boli 
dane z nehnuteľností stanovené najvyššie a zároveň predseda KSK oslovuje dotknuté samosprávy 
listom. V návrhu VZN bolo uvedené 50% zníženie daní, avšak nebolo tam zahrnuté Gemerské 
osvetové stredisko,  tak sa to riešilo dodatočným doplnením požiadavky a to za pomoci miestnych 
poslancov i osobnej angažovanosti predsedu komisie. 
Ing. Igor Petrik uviedol, že ak KSK žiada od miest a obcí trhové nájomné a  následne žiada mestá 
a obce o zníženie daní, nie je to dobrá situácia a apeloval na to, aby si miestna aj regionálna 
samospráva vychádzala v tomto navzájom v ústrety. 
Mgr. Martin Hrunka, poďakoval za dobrú prípravu rozpočtu. Reagoval aj na 10% znižovanie 
v štátnej správe a podotkol, že na rozdiel od miestnej samosprávy má KSK len jeden zdroj 
príjmov. Vyjadril sa aj k diskutovanej téme prevzatia  múzea v Medzeve do správy KSK a zastáva 
názor, že je potrebné počkať ako sa vyvinie situácia.  
 
Na rokovanie komisie prišli 2 členovia komisie, počet prítomných: 20   
 
Uznesenie č. 42/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 7  
Prítomní: 20 
Za:  20                                 Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 8     
Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 
kraja za rok 2023  
Vyjadrenie: 
Mgr. Katarína Rosičová,PhD. z odboru regionálneho rozvoja informovala o obsahu predkladaného 
materiálu. 
 
Bez diskusie. 
Z rokovania komisie odišla 1 členka, počet prítomných: 19 
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Uznesenie č. 43/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 
predloženého návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 8  
Prítomní: 19 
Za:  19                                 Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 9     
Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho 
rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027                 
(s výhľadom do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022 – 2030“ 
Vyjadrenie: 
Mgr. Katarína Rosičová, PhD. z odboru regionálneho rozvoja v krátkosti informovala o obsahu 
predkladaného materiálu. 
 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 44/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 
predloženého návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 9  
Prítomní: 19 
Za: 19                                  Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 10     
Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja                
na I. polrok 2025 
Vyjadrenie:  PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry 
informovala, že v 1. polroku 2025 budú predkladané aktuálne materiály vyplývajúce zo zmien 
v oblasti kultúry. 
 
Bez diskusie. 
Na rokovanie komisie sa vrátila 1 členka, počet prítomných: 20 
 
Uznesenie č. 45/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 
predloženého návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 10  
Prítomní: 20 
Za:  20                                 Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 11     
Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2025 
Návrh plánu úloh Kultúrnej komisie Zastupiteľstva KSK bol členom komisie zaslaný spolu 
s pozvánkou.  



7 
 

Predseda komisie prečítal návrh bodov plánu úloh a následne požiadal členov komisie o ich 
pripomienky alebo o doplnenia do plánu úloh komisie. Žiadne návrhy, pripomienky ani doplnenie 
neboli vznesené. 
Predseda komisie predniesol návrh na uznesenie, za ktorý dal hlasovať. 
 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 46/2024 
Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  plán úloh komisie prerokovať a schváliť.   
 
Hlasovanie č. 11  
Prítomní: 20 
Za: 20                                   Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 12    
Inovačno-kreatívna štvrť KSK (bod z plánu úloh komisie na 2. polrok 2024)  
Vyjadrenie:  PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru 
kultúry predstavila prítomným projektového manažéra Inovačného centra Košického kraja 
Ondreja Ivána a v krátkosti informovala o projekte Inovačno-kreatívnej štvrte KSK. Následne dala 
slovo projektovému manažérovi, ktorý formou prezentácie predstavil koncept, aktuálne konkrétne 
kroky i širšie zámery projektu. 
 
Bez diskusie. 
Z rokovania komisie odišla 1 členka, počet prítomných: 19 
 
Uznesenie č. 47/2024 
Komisia  berie na vedome informáciu o Inovačno-kreatívnej štvrti KSK. 
 
Hlasovanie č. 12  
Prítomní: 19 
Za:  19                                 Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 13    
Návrhy, podnety a požiadavky 
Predseda komisie v tomto bode dal členom komisie priestor na vyjadrenie sa. 
Vystúpil PhDr. Róbert Schwarcz s podnetom, aby boli poslanci informovaní v dostatočnom 
časovom predstihu o aktivitách, ktoré pripravuje  marketingové oddelenie Úradu KSK, spomenul 
napríklad Župné vianočné trhy. 
 
Iné návrhy, podnety ani požiadavky neboli vznesené.  
 
K bodu č. 6     
Rôzne 
 
Informácie z oblasti kultúry: 
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry informovala 
o aktuálnom dianí v kultúre. Osobitne venovala pozornosť projektu Esencia – Centrum tradičnej 
kultúry, kde koncom týždňa bude zasadať medzinárodná porota architektonickej súťaže, ktorá 
v druhom kole vyberie víťaza z 5 návrhov, ktoré posunula na dopracovanie z prvého kola. 
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Predstavila najbližšiu programovú ponuku kultúrnych organizácií a pozvala členov komisie         
na prebiehajúce a na pripravované kultúrne podujatia v decembri. určí  
 
K bodu č. 7    
Záver 
Predseda komisie sa poďakoval členom komisie za účasť a ukončil rokovanie komisie.  
 
 

 

 

       .................................................                                            ................................................... 
     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 
            tajomníčka komisie                                                               predseda komisie 
      


